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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 3. ----- «—
maj 2017

Pavillon, Vinge kl. 16.00

Referat

5a Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt. Punkt 76 udsættes til ekstraordinært Fritidsudvalgsmøde.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

60 Meddelelser

Sagsfremstilling



• Henvendelse fra ROMU og BIMUS advisory board
• Henvendelse fra ORI
• forsøg om borgeradgang til idrætsfaciliteter
• Kommende arrangementer indenfor udvalgets område.
° 7. maj i Roskilde indvielse af Skjoldungernes Land 
° 15. maj indvielse af Street-workout ved SIK 
° 18. maj fernisering af Vinge-portrætter, Frederikssund To

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

6i Orientering om kulturpulien

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen

Sagsfremstilling

Hermed gives orientering om Kulturpuljen maj 2017

3. maj 2017 er der 189.802 ler. til rådighed.

Herudover er der reserveret 155.000 ler. til underskudsgarantier.

Den samlede bevillingsoversigt er vedlagt som bilag.
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Økonomi

Der er afsat 424.502 ler. i budget 2017 til kulturpuljen, heraf er 20.802. ler. endnu 

ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via overførselssagen fra 

2016, overført 169.000 ler. som ikke blev udmøntet i 2016. Der kan således fortsat 

disponeres for 189.802 ler. til konkrete projekter i 2017.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Kulturpulien mai 2017 

62 Orientering Landsbypulien

Lovgrundlag

Kriterier for Landsbypuljen 

Sagsfremstilling

Flermed gives en orientering om Landsbypuljen. 

Midler til fordeling i maj 2017: 220.221 ler.

Administrationen bemærker, at udgiften til Boblberg ikke fremgik af orienteringen 

i februar 2017.
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Landsbypujjen 2017

Puljemidler 319.533
Disponerede midler
Puljeguide 25.312
2. rate Boblberg 54.000

Midler til rådighed 2017 240.221

Midler til rådighed maj 220.721

Ansøgninger feb ru ar Ansøgt Bevilget
Pontoppidan-rute 19.500 19.500
Ansøgninger maj
Skibslauget Sommerflid 10.000

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger, da sagen ikke har bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Landsbypulien mai 2017

62 Orientering Idræts- oa Speiderfacilitetspulien 2017



Side 5

Lovgrundlag

Kriterier for Idræts- og Spejderfacilitetspuljen definerer udvalgets muligheder for 

tilskud.

Sagsfremstilling

Hermed gives en orientering om Idræts- og Spejderfacilitetspuljen 2017.

E d ræ ts fa c ilite ts p u lje n  2 0 1 7

Puljemidler 2,336,136,00
Disponerede midler 710,000,00

Idrætscenterdannelse Jægerspris 200,000,00
Erstatningsbaner QRI 400,000,00
Fritidspas - integrationsindsats 100,000,00

S y g n in g s s y n  S p e jd e r h y t te r

De Grønne Pigespejdere 5,000,00
KFUM Spejderne Skuldelev 5,000,00

Midler til fordeling i 2017 1,626,136,00

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,464 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via 

overførselssagen fra 2016, overført 0,162 mio. kr. som ikke blev udmøntet i 2016. 

Der kan således fortsat disponeres for 1,626 mio. kr. til konkrete projekter i 2017.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.
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Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

6a  Budgetopfølgning pr. n. marts Fritidsudvalget 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 40.

Sagsfremstilling

Fagområderne har i samarbejde med Økonomi udarbejdet budgetopfølgning pr. 

31. marts 2017 for Fritidsudvalgets samlede drifts- og anlægsområde.

Drift

Forbrugsprocenten udgør samlet 34 %, som er forhøjet i forhold til jævnt forbrug 

grundet tilskud, der udbetales primo året. Det samlede budget forventes 

overholdt. Budgetopfølgningen har ikke givet anledning til tillægsbevillinger.

Anlæg

Der søges ingen tillægsbevillinger i forbindelse med budgetopfølgningen pr. 31. 

marts 2017 på anlægsprojekter under Fritidsudvalget. Men der er vedlagt et bilag 

"Anlægsoversigt -  Fritidsudvalget" hvori der fremgår anlægsprojekter, der hører 

under udvalget, med angivelse af nuværende budget, forbrug, og resterende 

budget. I samme bilag knyttes der korte bemærkninger til de enkelte projekter.

Økonomi

Budgetopfølgningen har ikke givet anledning til tillægsbevillinger.
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Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Fritidsudvalget over 

for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Budgetopfølgningen tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• 2017-02-21 Budgetopfølgning - Forbruosrapport - FRI

• 2017- 02-21 Budgetopfølgning - Noter - FRI

• Anlæasoversiot - Fritidsudvalget

65 Medlemskab af Danmarks Biblioteksforening 

Sagsfremstilling

Fritidsudvalget skal drøfte, hvorvidt Frederikssund Kommune fra 2018 fortsat skal 

være medlem af Danmarks Biblioteksforening (DB).

I
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Danmarks Biblioteksforening er en forening, hvor alle danske kommuner er 

berettiget til medlemskab. Foreningen varetager kommunernes 

biblioteksmæssige interesser i samarbejde med Kommunernes Landsforening. 

Foreningens formål er at fremme dansk biblioteksvæsen og virke for samarbejde 

og udveksling af erfaringer og ideer inden for hele kulturområdet med relation til 

bibliotekerne.

Repræsentantskabet bliver valgt for 4 år ad gangen i det første år efter et 

kommunalvalg og er sammensat dels af politikere og

fagfolk/interesseorganisationer. Da det er en politisk forening er formanden og 

første næstformand politikerne, og der er politisk flertal.

P.t. er formanden Steen B. Andersen (A), formand for kulturudvalget i Århus og 

første næstformand er Hanne Pigonska (V), Odsherred Byråd.

Ultimo 2015 er 75 af landets 98 kommuner medlem af DB. Disse kommuner 

dækker knap 85 %  af befolkningen. DB har desuden ca. 350 personlige og 

institutionsmedlemmer.

Foreningen afholder bibliotekspolitiske/biblioteksfaglige temadage, 

bibliotekspolitiske topmøder samt genererer biblioteks og kulturpolitiske 

undersøgelser. Temadage og publikationer er til reduceret pris, når man er 

medlem af foreningen.

Foreningen udgiver desuden bladet "Danmarks Biblioteker", hvor der sættes fokus 

på den aktuelle politiske biblioteksdebat mv. såvel i Danmark som i udlandet.

Økonomi: 2016 62.779 ler. (budgetlagt på bibliotekets budget)

Udmeldelse af foreningen skal ske skriftligt til repræsentantskabet med 3 

måneders varsel til en i. januar.
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Vedlagt som bilag er overvejelser om medlemskab fra bibliotekschef Kirstine 

Lundsgaard og medlem af repræsentantskabet i Danmarks Biblioteksforening 

Poul Henrik Hedeboe (F).

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Kultur- og fritidschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes.
2. Der træffes beslutning om fortsat medlemskab af Danmarks Biblioteksforening fra 1. januar 

2018.

Historik

Fritidsudvalget, 30. november 2016, plet. 151:

Udsat.

Beslutning

Udvalget beslutter at fortsætte medlemskabet.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• Danmarks Biblioteksforening til udvalget

• Notat om medlemskab af Danmarks Biblioteksforening

66 Foreningen Norden søger tilskud til venskabsbesøa i Sibbo

Sagsfremstilling

Foreningen Norden søger tilskud på 12.000 ler.
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Den 25.-27. august 2017 er der Nordentræf i den finske venskabsby Sibbo.

Foreningen Norden forventer at kunne stille med 12 deltagere og der søges om 

tilskud på l.ooo ler. pr. deltager. Flytransport udgør ca. 800 ler. t/r og Sibbo 

opkræver deltagerbetaling på ca. 100 euro (ca. 744 ler.).

I 2018 og 2019 er Frederikssund Kommune vært for de to træf for hhv. politikere 

og administration dernæst for venskabsbyernes nordiske foreninger.

Venskabsbyerne, der er en del af denne turnus, er Kumla, Aurskog-Fløland, Sibbo 

og Frederikssund.

Økonomi

Budgettet til venskabsbysamarbejdet er nedlagt i forbindelse med 

budgetvedtagelsen for 2017. Eventuelt tilskud skal finansieres inden for 

Fritidsudvalgets nuværende bevilling herunder Landsbypuljen og Kulturpuljen.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes og der træffes beslutning.

Beslutning

På forslag om at bevilge de ansøgte midler fra landsbypuljen stemte:
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For stemte: Morten Skovgaard (V), Anne-Lise Kuhre (A), Kenneth Jensen (A), 

Kristian Moberg (V) og Inge Messerschmidt (O).

Imod stemte: Tom Lysgaard (E).

Forslag vedtaget.

Jesper Wittenburg (A).

• VS: Ansøgning om tilskud til venskabsbvbesøa i Sibbo 2^-27 auaust 2017 

67 Kulturpulien Eieaod lazzklub søger tilskud til sæson 2017/18

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen

Sagsfremstilling

Ansøgt beløb 15.000 ler.

Alternativt til tilskud søges en underskudsgaranti.

Ejegod Jazzklub søger om tilskud til otte koncerter, som afholdes i perioden 30. 

september 2017 -  21. april 2018. Ejegod regner med ca. 1500 gæster fordelt på de 

otte koncerter.

I anledning af jazzklubbens 25 års jubilæum som fejres den 22. april 2017, 

arrangerer klubben en tur til Svendborg (5.-7. juni), hvor interesserede kan komme 

på en fælles jazztur. Turen er udelukkende baseret på deltagerbetaling.
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Da Ejegod Jazzklub fik i 2016 et tilskud på 15.000 ler. kan de ifølge gældende 

kriterier ikke opnå tilskud, men derimod en underskudsgaranti i 2017.

KUFs høringssvar:

Jazzklubben modtog den 4. Maj 2016 et tilskud på ler. 15.000,- til seneste sæson. 

Iflg. reglerne for Kulturpuljen kan der derfor kun gives underskudsgaranti denne 

gang. Det anbefaler vi, samtidig med at vi endnu engang skal påpege det 

uhensigtsmæssige i at reglerne er skruet sådan sammen, i det vi mener en 

aktivitet som Jazzklubbens burde have et tilskud som ansøgt.

Økonomi

Eventuelt tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes og der træffes en beslutning. 

Beslutning

Underskudsgaranti på 15.000 ler. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

• VS: Ansøgning om tilskud fra kulturpulien

• Budget sæson 2017.18

• IAZZTOUR 2017 PDFSvendborg i

• Høringssvar til kulturpulien. april 20171
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68 Kulturpulien Musik mellem Fjordene ansøgning om til skud til seks 
koncerter i 2018

Lovgrundlag

Kulturpuljen

Sagsfremstilling

Ansøgt beløb 20.000 ler.

Den nyetablerede forening Musik mellem Fjordene søger om tilskud til 

medfinansiering på en ansøgning til Statens Kunstfond med frist den 2. oktober 

2017.

Støtte fra Statens Kunstfond er betinget af lokal medfinansiering.

Foreningens formål er at fremme musiklivet i Flornsherred ved at afholde 

kvalitetskoncerter i Rejsestalden. Foreningen planlægger således et 

koncertprogram med seks koncerter i 2018.

Profilen for koncerterne er akustisk, rytmisk musik med fortrinsvis danske, 

professionelle kunstnere.

Ansøgning og budget er vedlagt.

Musik mellem Fjordene har fået bevilget en underskudgaranti på 10.000 til 

afholdelse af foreningens første koncert den 13. april 2017.

Foreningen har meddelt, at koncerten var udsolgt og meget vellykket. De har 

derfor ikke brug for underskudgarantien.
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Musik mellem Fjordene har desuden søgt eksterne midler med henblik på at 

arrangere tre koncerter i efteråret 2017.

KUFs høringssvar:

Det nye initiativ kan vi kun støtte op om, men da ansøgningen vedrører 2018 bør 

den ikke belaste puljen allerede nu, men afvente behandling til tilskud kan gives af 

næste års kulturpulje.

I øvrigt er det også her problematisk i forhold til tilskudsreglerne, at foreningen 

allerede har modtaget en underskudsgaranti til et arrangement, og derfor -  i 

bedste fald -  kun er berettiget til én underskudsgaranti denne gang.

Økonomi

Eventuelt tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes og der træffes en beslutning.

Beslutning

Udsat til august, idet administrationen bedes undersøge reglerne for rytmiske 

spillesteder.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).
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• VS: Ansøgning om tilskud fra kulturpulien

• Ansøgning om støtte til Musik mellem Fjordene 2018

• Høringssvar til kulturpulien. april 20171

6q Ansøgning om tilskud til renovering af Sommerflid 

Lovgrundlag

Kriterier for Landsbypuljen

Sagsfremstilling

Sommerflid -  ansøgning om tilskud til reparation

Der søges om 10.000 ler. som tilskud til en mere gennemgående renovering af 

Sommerflid, som gerne skal finde sted i løbet af 2017.

Det samlede budget for renoveringen er 117.769 ler.

Hi376 Sommerflid er en kutter fra 1915, som er bygget på det nu nedlagte 

Frederikssund Skibsværft. Skibet blev i 2001 erklæret for bevaringsværdigt fartøj.

ROMU ejer skibet, som ligger ved Frederikssund Muserum Færgegården.

ROMU betaler forsikringer, havneleje mm. og det er skibslaugets ansvar at passe 

skibet og skaffe midler til de nødvendige, løbende reparationer.

Skibslauget består af 25 medlemmer, som passer skibet året rundt og sørger for, 

at det kommer på vandet hvert år, hvor det sejler i fjorden omkring Frederikssund.

Borgere kan således se dette stykke kulturarv på vandet. Pga. forskellige 

sikkerhedsforanstaltninger er det ikke muligt at have gæster ombord på skibet, 

når det sejler.
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Kommer båden ikke i vand, vil det efter to år, blive så medtaget, at det ikke 

længere er dueligt. Dermed bliver det en "død" genstand om man vil. Lauget 

arbejde er derfor væsentlig for at holde skibet i live.

Vedlagt er ansøgning samt budget for Sommerflids renoveringsbehov.

Økonomi

Eventuelt tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes og der træffes beslutning.

Beslutning

Ansøgning afvist, idet udgiften bør afholdes inden for det kommunale tilskud 

ROMU modtager.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

• Ansøgning oa budaet Sommerflid

70  Slangerup Klatreklub ansøgning om tilskud til udvidelse af klatrevæg
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Lovgrundlag

Kriterier for Idræts og Spejderfacilitetspuljen

Sagsfremstilling

Slangerup Klatreklub ansøger Idrætsfacilitetspuljen om tilskud til at anlægge en 

udvidelse af de eksisterende klatrefaciliteter.

Slangerup Klatreklub benytter sig af klatrefaciliteterne ved Slangerup Idræts- og 

Kulturcenter. Foreningen har eksisteret siden 2014 og har i dag total 73 

medlemmer, hvoraf 31 medlemmer u. 25 år og 42 medlemmer o. 25 år.

Den eksisterende klatrevæg er til sportsklatring, hvor én klatre med reb og en 

person sikrer klatreren. Der er i dag i alt 7 topankre, der gør at 14 medlemmer kan 

være i gang på samme tid. For at kunne optage nye medlemmer har klubben 

behov for at udvide deres klatretilbud. I Slangerup Klatreklubs udvidelsesprojekt 

ønsker man at udvide den eksisterende højvæg, samt etablere en 

boulderingfacilitet der ikke kræver rebsikring. Dermed kan flere klatre samtidig og 

uden samme strenge sikkerhedskrav. Slangerup Klatreklub har forelagt 

boulderingprojektet for Slangerup Skole, fordi boulderingfaciliteten vil kunne 

bruges af skolen i idrætsundervisningen. Slangerup Skole er meget interesseret i 

udvidelsen med en boulderingfacilitet og derfor er skolen medunderskriver på 

denne ansøgning.

Slangerup Klatreklub skriver i deres ansøgning, at de håber Fritidsudvalget kan se 

så store muligheder i projektet, samt at man vil bevillige tilskud til den samlede 

anlægssum. Er dette ikke muligt ønsker klubben at optage et lån på 125.000 ler. 

inklusiv moms hos Dansk Klatreforbund, således idrætsfacilitetspuljen kun skal 

yde et delvist tilskud til anlægsprojektet.
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Henholdsvis Virklundsport og Gubbies har givet tilbud på Slangerup Klatreklubs 

projekt. Tilbuddene fremsendes særskilt til udvalget.

Frederikssund Idrætsrådets høringssvar fremsendes til udvalget tirsdag den 2. maj.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,464 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via 

overførselssagen fra 2016, overført 0,162 mio. kr. som ikke blev udmøntet i 2016. 

Der mangler således 1,626 mio. kr. at blive udmøntet i 2017, hvoraf der kan 

afsættes midler til at anlægge en udvidelse af de eksisterende klatrefaciliteter.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Ansøgningen om tilskud drøftes og der træffes beslutning om tilskud.

Beslutning

Tilskud på 195.000 kr. bevilges.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

• Godkendt regnskab 2Pi6.pdf

• SKK Vedtæoter.pdf

• Slangerup Klatreklub - ansøgning til idrætsfacilitetspulienfminus tilbudspris')
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j \  Udendørstræninasareal på CAMPUS for elever, fritidsbruaere oa borgere 

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacilitetspuljen

Sagsfremstilling

Kultur og Fritid har i samarbejde med Frederikssund Gymnasium indhentet tre 

tilbud på hvordan Campusarealerne kan forbedres til gavn for uddannelserne, 

foreningerne og borgerne generelt i nærområdet. Følgende virksomheder blev 

indbudt til at byde på opgaven - Virklund Sport, Kompan og NOORD.

Afsættet for at afsøge denne udviklingsmulighed af idrætsfaciliteterne på Campus 

er, at de eksisterende udendørsfaciliteter består af to boldbaner. Fler foregår alt 

udendørs idrætsundervisning. Endvidere tiltrækker boldbanerne kun nogle få 

brugere udenfor skoletiden. Arealet er aflukket med hegn og inviterer i dag ikke 

borgere til fysisk aktivitet på arealet. Frederikssund Gymnasium har et stort ønske 

om at kunne tilbyde eleverne nogle moderne atletik- og træningsfaciliteter. 

Gymnasiet er samtidig åben for at gøre arealet mere tilgængeligt for foreninger 

og borgere. Derfor har de tre valgte tilbudsgivere fået til opgave at komme med 

deres løsning på, hvordan man kan udvikle et spændende træningsareal, der både 

opgradere campusuddannelserne ønske for bedre idrætsfaciliteter og samtidig 

kan bruges af foreningsliv og borgere til selvorganiseret træning.

Foreningerne Fjordløberne, Out-Run og Boligforeningen Rosenvænget på 

Fleimdalsvej bakker op om projektet. Vedlagt som bilag.

Projektet har modtaget tilsagn om tilskud fra Vækstudvalget på 500.000 ler. 

Kultur og Fritid ansøger med opbakning fra nævnte foreninger om et tilskud til 

projektet.
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Tilbud fremsendes til Fritidsudvalget.

Frederikssund Idrætsråds høringssvar fremsendes tirsdag den 2. maj.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,464 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via 

overførselssagen fra 2016, overført 0,162 mio. kr. som ikke blev udmøntet i 2016. 

Der mangler således 1,626 mio. kr. at blive udmøntet i 2017, hvoraf der kan 

afsættes midler til udendørstræningsareal ved Campus.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Ansøgningen om tilskud drøftes, og der træffes en beslutning om støtte.

Beslutning

Under forudsætning af fri adgang for kommunens frivillige foreninger og 

selvorganiserede borgere bevilges 1 mio. kr. til projektet fra Nood. Det er en 

forudsætning for tilskuddet, at den afledte drift afholdes af gymnasiet.

For stemte: Morten Skovgaard (V), Kristian Moberg (V) og Tom Lysgaard (E).

Imod stemte: Anne-Lise Kuhre (A) og Kenneth Jensen (A).
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Kenneth Jensen (A) og Anne-Lise Kuhre (A) stemte imod, da kommunen ikke ejer 

arealet, og dermed ingen garanti har for fremtidig anvendelse, hvis Campus 

senere skulle ønske at anvende arealet til andet formål. Samtidig strider 

placeringen imod principperne for idrætscenterdannelsen, hvor nye faciliteter i 

Frederikssund by samles i den nye idrætsby.

Forslag vedtaget.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

• Campus Atletik oo Træninosanlæo - Flørinossvar 

22 Ansøgning idræts- oa speiderfacilitetspulien De Grønne Piaespeider

Lovgrundlag

Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter.

Sagsfremstilling

De Grønne Pigespejder Falkenborggruppen i Frederikssund ansøger Idræts- og 

Spejderfacilitetspuljen om en bevilling 129.330 ler. til udskiftning af hyttens køkken.

Tilgangen af spejdere er øget markant de sidste år. I 2017 er der således 22 

medlemmer under 25 år. En udskiftning af køkkenet (og nedrivning af væg) vil 

åbne op for en udvidelse af den fysiske plads. Det nuværende køkken er fra 1978 

og det er spejdernes vurdering, at det ikke er forsvarligt at være mere end to
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personer som arbejder i det eksisterende køkken samtidig. Spejderne ønsker, at 

pigerne kan være med i madlavning m.m. og dermed øge deres viden om sund 

kost.

Ifølge Frederikssund Kommunes "Kriterier for støtte til renovering af egne 

spejderhytter" kan der ansøges om renovering af køkken. Der søges om midler til 

udskiftning af hyttens køkken 117.329,55 ler. Der søges også om midler til 

håndværkere i forbindelse med nedtagning af køkken og væg 12.000 ler. idet det 

er nødvendigt med en renovering af diverse el- og VVS installationer, som ikke er 

med i køkkentilbuddet. Spejdergruppen vil selv bekoste væv og maling.

Spejderhytten er opført i 1978 og er gennem tiderne blevet vedligeholdt med 

maling og mindre nødvendige renoveringer.

Fritidsudvalget vedtog på mødet den 8. februar 2017 (plet. 20) en proces for 

ansøgning til renovering af spejderhytter. Inden Fritidsudvalget behandler en 

eventuel ansøgning, skal der udføres et bygningssyn på spejderhytten. Der har 

således været afholdt et bygningstilsyn på hytten Klintevej 8D.

Bygningsrapport

Spejderhytte Klintevej 8D, fremstår ifølge bygningsrapporten som i fornuftig 

stand, alderen taget i betragtning (Bygningsrapport er vedlagt som bilag "Klintevej 

8D - Bygningstilsyn april 2017"). Rapporten peger på flere anbefalinger og på 

enkelte forhold der bør iværksættes inden for en overskuelig tidsperiode:
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I forhold til energirenovering peger rapporten på fornyelse af de originale 

installationer; efterisolering af loft; udskiftning af belysning til lavenergi lyskilder; 

kummer i toiletrum børn overvejes udskrift til en vandbesparende type. 

Rapporten peger også på, at der gennem vedligeholdes kan forlænges levetid på 

eksempelvis parketgul ved overfladebehandling, udskiftning af rørinstallationen; 

malevedligeholdelse af vinduer og trykimprægneret træ ved hovedindgang og 

skur.

Rapporten påpeger enkelte større vedligeholdelsesopgave og undersøgelser som 

iværksættelse afen undersøgelse af skjult og utæt rørinstallation, og en 

udskiftning af undertaget inden for den næste 10-15 år.

Det nævnes desuden i bygningsrapporten, at der ikke findes byggetilladelse på 

skur og overdækningen, hvorfor en lovliggørelse skal iværksættes.

Specifik om køkkenet siger rapporten:

"Køkkenet er indrettet spartansk med køle/fryseskab og komfur. De hårde 

hvidevarer fremstår nyere."

Ansøgningsforløb

Ansøgning om renovering af køkkenet Klintevej 8D har været længe undervejs. 

Ansøgning blev fremlagt Fritidsudvalget første gang den 2. marts 2016. Her valgte 

udvalget at afvente behandlingen af ansøgningen til efter fastlæggelse af en 

proces for ansøgning til spejderfacilitetspuljen.
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Ansøgning har været sendt til udtalelse hos Børne- og 

Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) i februar 2016. Her udtaler BUS, at 

spejderhytten trænger til nyt inventar, og et køkken er et nødvendigt tiltag for at 

starte renoveringen i spejderhytten. BUS bakker op omkring støtte til et nyt 

køkken.

Økonomi

Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,464 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via 

overførselssagen fra 2016, overført 0,162 mio. kr. som ikke blev udmøntet i 2016. 

Der mangler således 1,626 mio. kr. at blive udmøntet i 2017, hvoraf der kan 

anvendes 0,129 mio. kr. til nyt køkken, samt nedrivning af det gamle køkken og 

opsætning af væg.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter og beslutter om ansøgning skal imødekommes:

a. udskiftning af hyttens køkken 117.329,55 kr.

b. håndværkere i forbindelse med nedtagning af køkken og væg 12.000 kr. 

Beslutning

Tilskud på 129.330 kr. bevilges.
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Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

» Ansøgning fra De grønne pioespeider o.docx

• Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter 2016

• Klintevej 8D - Bygningssyn april 2017

21 Ansøgning idræts- og speiderfacilitetspulien KFUM-speiderne Skuldelev II 

Lovgrundlag

Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter.

Sagsfremstilling

KFUM-spejderne Skulderslev II ansøger Idræts- og Spejderfacilitetspuljen om en 

bevilling til renovering af spejderhyttens tag og loft, fældning af træer, indsættelse 

af nye vinduer og dør 222.744 kr. Beklædning og isolering af ydrevæg 85.917 ler. I alt 

308.660 kr.

Ifølge Frederikssund Kommunes "Kriterier for støtte til renovering af egne 

spejderhytter" kan der ansøges om midler fra Idræts- og Spejderfacilitetspuljen til:

• Reparation, renovering, isolering og udskiftning aftag
• Reparation eller udskiftning af ruder, vinduer og døre
• Reparation og isolering af ydervægge
• Øvrige energibesparende tiltag (vand, varme, isolering mm.)
• Renovering af køkken og toilet
• Renovering af gulve

Spejdergruppen har i 201715 medlemmer heraf 3 over 25 år.
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Fritidsudvalget vedtog på mødet den 8. februar 2017 (plet. 20) en proces for 

ansøgning til renovering af spejderhytter. Inden Fritidsudvalget behandler en 

eventuel ansøgning, skal der udføres et bygningssyn på spejderhytten. Der har 

således været afholdt et bygningstilsyn på hytten Skuldelevvej 46.

Bygningsrapport

Ejendommen er opført i 1960 og senere ombygget / tilbygget i 1977, med flere 

mindre udhuse og skure, som er opført i 1983 og 1988.

Bygningsrapporten for Spejderhytte Skulderslevvej 46 (bygningsrapport er vedlagt 

som bilag "Skulderslevvej 46 - Bygningstilsyn april 2017"), konkluderer at hytten 

står i forfald, og at der akut skal iværksættes udskiftning aftaget og diverse 

udbedringer efter vandskader. De tilbud, som spejderne har modtaget håndtere 

ikke råd- og svampeskader. Den umiddelbare vurdering af ejendommen er, at det 

er muligt at en investering i opretning af hytten ikke kan betale sig i forhold til 

ejendommens værdi og øvrige stand. Såfremt ejendommen ikke renoveres, bør 

gruppe flytte location.

Ansøgningen har i november 2016 været sendt i høring hos Børne- og 

Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) der peger på, at der bør være en dialog 

med spejdergruppen om deres lokaler. Det har p.t. af logistiske årsager ikke været 

muligt at få etableret et møde om dette.

Økonomi
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Der er afsat 2,174 mio. kr. i budget 2017 til Idrætsfacilitetspuljen, heraf er 1,464 mio. 

ler. endnu ikke udmøntet til konkrete projekter. Ydermere er der via 

overførselssagen fra 2016, overført 0,162 mio. kr. som ikke blev udmøntet i 2016. 

Der mangler således 1,626 mio. kr. at blive udmøntet i 2017, hvoraf der kan 

anvendes 0,309 mio. kr. til renovering af spejderhyttens tag og loft mv.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget drøfter og tager stilling til ansøgningen.

Beslutning

Ansøgningen afvises med afsæt i bygningsrapporten.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

• Reonskab 201c;

• SV: ansøgning fra KFUM spejderne Skuldelev II

• Kriterier for støtte til renovering af egne spejderhytter 2016

• Ansøgning

• Vedhæftninger o-Ansøgning om penge til renovering af Spejderhytten Skuldelev

• Skuldelevvei a 6 - Bygningssyn april 2017

24 Kulturhuse i Frederikssund Kommune

Lovgrundlag
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Budgetaftale for 2017.

Sagsfremstilling

Ved Byrådets vedtagelse af budget for 2017 indgår følgende beslutning:

Kulturhusene og kulturinstitutioner:

Forligspartierne er enige om, at alle kommunale lokaler som udgangspunkt stilles 

vederlagsfrit til rådighed for de frivillige foreninger.

Det ønskes, at administrationen fremlægger en samlet plan for organisering og 

drift af kulturhusene og evt. snitflader til bibliotekernes aktivitetstilbud.

Der forudsættes en øget effektivisering på driften af kommunens kulturhuse 

svarende til ca. 0,5 mio. ler. fra 2018. De midler skal bruges til at skabe endnu mere 

kultur for byens borgere.

Det forudsættes, at Fritidsudvalget i første halvår 2017 har besluttet en plan, der 

frigiver ressourcer til nye kulturaktiviteter i kommunen.

Som udgangspunkt for en samlet plan for organisering og drift af kulturhuse, er 

der behov for en definition af, hvad der i Frederikssund Kommune er at betragte 

som kulturhuse, og hvad der skal betragtes som foreningshuse.

Administrationen har i vedlagte bilag udarbejdet en oversigt over både kultur- og 

foreningshuse samt deres tilknyttede budgetter.

Administrationen anbefaler, at kulturhuse defineres som kommunale bygninger, 

hvor de primære aktiviteter er af kulturel karakter.

Administrationen anbefaler, at Rejsestalden, Elværket og Kulturhuset Pyramiden 

defineres som kulturhuse og dermed indgå i den samlede plan for organisering og 

drift af kulturhusene, som Byrådet har vedtaget.
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Fortsat sagsfremstilling til mødet den 30. november 2016:

Fritidsudvalget udsatte den 2. november dette punkt, idet udvalget ønsker belyst 

konstruktionen bag hvert af husene i bilaget, herunder adresse samt hvilke 

aktiviteter, der foregår.

Administrationen har udarbejdet fire bilag, som er vedhæftet:

• Bilag 1 er en oversigt over kultur- og foreningshuse samt lokaler -  med adresse, formål, 
styringsform m.m.

• Bilag 2 -  brugere i kultur- og foreningshusene, som er udarbejdet i juni 2015.

Bilaget skønnes fortsat at give et godt billede af de aktiviteter, som foregår i 

husene. Bilaget mangler oplysninger om Valhal og Kulturhuset Pyramiden -  disse 

findes i bilag 4.

Bemærk: Foreningshuset Østersvej 4 er pr. i. oktober 2016 blevet udlejet til 

Vejdirektoratet. De foreninger, som tidligere har brugt huset, er blevet anvist 

lokaler andre steder, herunder i Langes Magasin.

• Bilag 3 - brugere i Rejsestalden, udarbejdet i juni 2015.
• Bilag 4 - brugere i Valhal og Pyramiden, udarbejdet i november 2016.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 4. januar 2017:

Fritidsudvalget udsatte den 30. november dette punkt.

Administrationen har udarbejdet bilag som er vedhæftet:

• Bilag 5 - er en oversigt over kultur- og foreningshusenes økonomi fordelt på forbrugsområder.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 8. februar 2017: 

Fritidsudvalget udsatte den 4. januar dette punkt.

Administrationen har udarbejdet bilag, som er vedhæftet:



Side 30

• Bilag 6 - beskrivelse af vederlagsfrihed.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 8. marts 2017:

Fritidsudvalget besluttede den 8. februar 2017 følgende:

Udvalget ønsker, at administrationen afdækker, hvilke forhold der i dag i 

kulturhuse, museer og idrætsanlæg betales for. Derudover beskrives, hvad der 

ligger i begrebet primær brug.

Udvalget beslutter, at de i bilag 1 beskrevne bygninger samt huset på Lejrvej 4 i 

Jægerspris, defineres som kulturhuse i den fremadrettede proces.

Administrationen har udarbejdet notat om, hvilke forhold der i dag betales for i 

kulturhus, museer og idrætsanlæg samt en beskrivelse af, hvad der ligger i 

begrebet primær brug.

Notatet er vedhæftet som bilag 7 - oversigt over hvad der betales for i bygninger 

på kultur- og fritidsområdet.

Fortsat sagsfremstilling til mødet den 5. april 2017: 

Genoptages til drøftelse.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.
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Historik

Fritidsudvalget, 8. marts 2017, plet. 45:

Sagen drøftet og genoptages på næste møde.

Fritidsudvalget, 5. april 2017, plet. 58: 

Udsat.

Fraværende:

Tom Lysgaard (E) og Anne-Lise Kuhre (A).

Beslutning

Udvalget beslutter følgende punkter:

1. I 2018 etablerer kulturhusene Elværket, Rejsestalden, Langes Magasin samt bibliotekerne en 

fælles arrangementspulje, der samlet skal bidrage med de 500.000 kr., som i budgetaftalen er 

øremærket mere kultur. Bibliotekerne skal således lægge 150.000 kr., Rejsestalden 85.000 kr. 

og Elværket 100.000 kr. De resterede 165.000 kr. lægges i puljen som kapitaliseret arbejdskraft 

med henblik på at skabe kultur for pengene.

2. Inden der træffes endelig beslutning, sendes oplægget til høring i KUF samt de respektive 

bestyrelser til behandling på fritidsudvalgets junimøde.

3. Administrationen udarbejder et forslag til kommissorum, tids- og procesplan for aktivitetspuljen 

samt den fremtidige organisering med henblik på en kulturhusstratgi. Idet udvalget forudsætter, 

at kulturhusstrategien tager højde for vederlagsfri adgang for de frivillige foreninger.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).
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• Kultur- oq forenirmshuse

• Bilau i - Kulturhuse - forenirmshuse - lokaler

• Bilag 2 - Brugere af kulturhuse pr. g. juni 2qh;

• Bilag 2 - Brugeroplysninger Rejsestalden a
• Bilag a - brugere af Valhal og Pyramiden

• Bilag c; - Økonomisk oversigt - driftsudgifter til husene

• Bilag 6 - Beskrivelse af vederlagsfrihed

• Bilag 7 - oversigt over hvad der betales for i bygninger på kultur- og 

fritidsområdet

• afgifter nov20M Elværket

Z5 Nve Lokalefordelingsregler

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven.

Sagsfremstilling

Folkeoplysningsudvalget har udarbejdet nye lokalefordelingsregler som træder i 

kraft til lokalefordelingen for sæsonen 2018/19. Disse er vedlagt som bilag. 

Lokalefordelingsreglerne omhandler faciliteter, der stilles til rådighed for 

idrætsaktiviteter, da det er disse, der er størst rift om.

Folkeoplysningsudvalget vurderer følgende elementer som centrale elementer i 

en ny model for fordeling af tid i idrætsfaciliteter:

• Mængde af tid til en given idrætsforening beregnes på baggrund af medlemstal.
• Type af idræt tilknyttes relevant idrætsfacilitet.
• Kommunen betragtes som udgangspunkt som tre fordelingsområder: Frederikssund, Hornsherred 

og Slangerup. Overskudskapacitet fordeles blandt alle foreninger i kommunen.
• Gennemskueligt årshjul for fordelingsprocedure, med tydelige deadlines for alle involverede.

F-løring
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Der er indkommet 7 høringssvar til høringsmaterialet. Udkast til 

lokalefordelingsregler var i høring fra den 23. marts til den 10. april. I 

høringsperioden præsenterede administrationen udkastet til 

lokalefordelingsregler på Frederikssund Idrætsråds Årsmøde den 28. marts. Se 

bilag for høringssvar.

Historik:

Fritidsudvalget besluttede følgende på mødet den 2. marts 2016:

Fritidsudvalget beder Folkeoplysningsudvalget om at fortsætte den af 

Folkeoplysningsudvalgets igangsatte proces for udarbejdelse af nye 

lokalefordelingsregler for brug af kommunale lokale til folkeoplysende formål. De 

nye timefordelingsregler ønskes fremlagt til beslutning i november 2016. De nye 

Lokalefordelingsregler skal tage afsæt i viden og forslag til optimering fra 

Idrættens analyse institut (IDAN)s rapporter om kapacitet og faciliteter i 

Frederikssund Kommune. Med udgangspunkti Frederikssund Kommunes 

fritidspolitik skal de nye timefordelingsregler danne grundlag for bedre udnyttelse 

af de kommunale idrætsfaciliteter samt øge nye initiativers herunder 

selvorganiseredes adgang til faciliteterne.

Folkeoplysningsudvalget vedtog den 18. maj 2016 at igangsætte en proces for 

udarbejdelsen af nye lokalefordelingsregler for kommunale idrætsfaciliteter. 

Udvalget nedsatte en arbejdsgruppe bestående repræsentanter fra Frederikssund 

Idrætsråd, Aftenskolerne og Kultur og Fritid. Formand for arbejdsgruppen er 

Søren Højlyng fra Frederikssund Idrætsråd. Arbejdsgruppen inviterede alle 

foreninger til dialogmøde omkring lokalefordelingsregler den 18. august i 

Pyramiden. På dialogmødet var to oplægsholdere inviteret til at perspektivere og 

fagliggøre det videre arbejde med lokalefordelingsreglerne. Formanden for 

Idrættens Samråd i Høje-Taastrup, Jens Bjerg, holdt et inspirationsoplæg omkring, 

hvordan man fordeler kommunale lokaler ud fra et sæt objektive kriterier, og 

forsker for IDAN, Christian Gjessing, perspektiverede resultaterne IDAN 

rapporterne om kapacitetsudnyttelse og borgernes ønsker til idrætsfaciliteter. Til
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slut på dialogmødet blev alle foreninger bedt om at kommentere på nogle 

centrale temaer i lokalefordelingsprocessen med ønsker og argumenter for 

forskellige prioritering.

Arbejdsgruppens afsæt for de nye lokalefordelingsregler har været at skabe et 

objektivt regelsæt, som både er gennemsigtigt og giver en bedre udnyttelsesgrad 

af de kommunale faciliteter for fritidsbrugerne.

På Folkeoplysningsudvalgets møde den 12. oktober 2016 fik udvalget præsenteret 

arbejdsgruppens foreløbige arbejde. Arbejdsgruppen havde i sit videre arbejde 

valgt at lade sig inspirere af modellen fra Høje-Taastrup Kommune. Herunder 

foreløbige konsekvensvurderinger præsenteret. Folkeoplysningsudvalget 

besluttede, at arbejdsgruppen skulle fortsætte arbejdet og præsentere et oplæg til 

nye lokalefordelingsregler i foråret 2017, der både vil kunne sendes i høring og 

besluttes inden sommerferien 2017.

Folkeoplysningsudvalget besluttede på deres møde den 2. marts 2017 at sende det 

vedlagte forslag til høring hos alle kommunens folkeoplysende foreningersamt 

samrådene på området. Høringsperioden var fra 23. marts til 10. april 2017. Efter 

høringsperioden blev sagen igen forlagt Folkeoplysningsudvalget med de 

indkomne høringssvar.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget godkender vedlagte regler for lokalefordeling
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2. Udvalget drøfter og beslutter om folkeoplysningsudvalgets forslag om, at

lokalefordelingsreglerne evalueres efter 2 år, og at Folkeoplysningsudvalget bemyndiges til at 

varetage revisionen af regelsættet på baggrund af evalueringen.

Historik

Folkeoplysningsudvalget, 9. februar 2017, plet. 10:

Punktet udsættes til Folkeoplysningsudvalgets møde 22. marts 2017.

Folkeoplysningsudvalget, 22. marts 2017, plet. 21:

1. Udvalget godkender nye lokalefordelingsregler med rettelser.

2. Udvalget sender udkast til nye lokalefordelingsregler i høring hos samråd og foreninger i 

perioden 23. marts til 10. april 2017

Fraværende:

Alice Linning, Bente Christensen deltog som suppleant.

Søren Højlyng, Lis Lunn deltog som suppleant.

Folkeoplysningsudvalget, 20. april 2017

1. Folkeoplysningsudvalget vedtog regelsæt for nye lokalefordelingsregler, men ønsker tilføjet en 

præcisering af, hvilke haller der kan søges til stævner, og hvilke haller der er defineret som 

træningsfaciliteter i weekender. Udvalget foreslår, at lokalefordelingsreglerne evalueres efter 2 

år, og at Folkeoplysningsudvalget bemyndiges til at varetage revisionen af regelsættet på 

baggrund af evalueringen.

2. Folkeoplysningsudvalget sender et revideret udkast til nye lokalefordelingsregler til endelig 

beslutning i Fritidsudvalget.



Side 36

Fraværende:

Kristian Moberg (V).

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A).

Inge Messerschmidt (O).

• Lokalefordelinosreoler - Flørinossvar

• Lokalefordelinosreoler

Z6 Idrætsbv - aftale vedr, nv svømmehal oa udearealer 

Sagsfremstilling

Som en del af budgetaftalen 2016-2019 blev følgende vedtaget:

"I Frederikssund By er parterne enige om, at der etableres en ny idrætsby i 

forbindelse med Ådalens Skole. I første omgang indledes arbejdet med etablering 

af nye svømmefaciliteter, som afløser for den gamle svømmehal på Odinsvej. Og 

der indledes arbejde med etablering af kunstgræsbane og fodboldbaner som 

erstatning for de eksisterende baner på Bjergvej, ved GI. Oppe Sundby Skole og 

banerne ved Pedershave plejecenter. Det forudsættes, at det fornødne antal 

boldbaner (græs og kunstgræs), faciliteter til foreningernes sociale aktiviteter og 

omklædningsrum etableres sammen med de nye svømmefaciliteter med
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ibrugtagning i 2018-2019. På længere sigt skal det nye anlæg også erstatte de 

eksisterende idrætsfaciliteter på Kalvøen. Igangsættelsen forudsætter foruden 

udarbejdelse af helhedsplan for projektet (Idrætsbyen ved Ådalens Skole) også køb 

afjord i fornødent omfang og tilvejebringelse af plangrundlag."

Efter Byrådets beslutning af idrætsbyens helhedsplan i juni 2016 blev der igangsat 

proces for hhv. totalentrepriseudbud af svømmehallen og rådgiverudbud for de 

udendørs faciliteter.

Svømmehal

1 august 2016 godkendte Byrådet det overordnede indhold i svømmehallen. I 

november blev kriterier og proces for bedømmelse af projektforslag besluttet i 

Byrådet. 4 totalentreprisehold blev prækvalificeret til at udarbejde projektforslag,

2 hold afleverede et projektforslag 6. april 2017.

Bedømmelsen af de to projektforslag er sket ud fra de besluttede kriterier og 

vægtningen af dem: Optioner 10 %, Arkitektur 45 %, Teknik 20% og 

Bæredygtighed 25 %.

Bedømmelseskomitéen har kåret G.V.L. Entreprise med underrådgiverne GPP 

Arkitekter, Bay Arch, Moe, Aqua-Teknik A/S som vinder af konkurrencen. I 

dommerbetænkningen, som er vedlagt som bilag, begrundes kåringen.

I det projektforslag, der er kåret som vinder, tilbydes de ønskede optioner og 

tilkøb som det er beskrevet i byggeprogrammet. Det vil sige vipper og rutsjebane 

samt udewellnessområde, IR-sauna og energioptimerende varmetæpper til 

bassinerne.
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Udearealer

I januar 2017 blev der prækvalificeret 5 rådgiverhold til at give tilbud på en 

totalrådgivning på følgende udendørselementer: 4 boldbaner, stadion, 

adgangsveje, stier og aktivitetsområde. Herunder med muligheden for at byrådet 

kan vælge nogle af elementerne fra inden et endeligt entrepriseudbud.

I starten af marts vandt totalrådgiverholdet Domus arkitekter med 

underrådgivere Schul Landskabsarkitekter, Jens Wessberg Rådgivende 

Ingeniørfirma og AB Clausen Rådgivende Ingeniørfirma udbuddet på baggrund af 

laveste pris. Rådgiverholdet har som deres første opgave udarbejdet 

overslagspriser på alle elementer som grundlag for politisk prioritering af 

omfanget af udendørselementer i fase i.

Vedrørende kunstgræsbaner har det været debatteret i offentlige medier, hvorvidt 

kunstgræsbaner udgør en sundhedsrisiko for spillerne samt i hvor stort et omfang 

banerne skader miljøet via vandafledning og via spredning af mikroplast.

På baggrund af debatten blev der udarbejdet flere undersøgelser af den 

sundhedsmæssige risiko, som viser, at den sundhedsmæssige risiko ved at spille 

på kunstgræsbaner er meget lav.
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Angående spørgsmålet om miljøpåvirkningen afventer administrationen 

Miljøstyrelsens vejledning til, hvilke forholdsregler der skal tages ved etablering, 

drift og bortskaffelse af kunstgræsbaner. Vejledningen har været undervejs siden 

slutningen af 2016.1 projekteringen af kunstgræsbaner, bør der tages højde for 

disse anbefalinger.

Vedrørende aktivitetsområdet på forpladsen er der igangsat en proces, hvor det 

afsøges om dette projekt helt eller delvist kan finansieres af fondsmidler.

Økonomi

Der er i budgetperioden 2017-2019 samlet afsat 137,6 mio. ler. til etablering af et 

samlet idrætsområde, fordelt med 49,6 mio. ler. i 2017, 65,2 mio. ler. i 2018 og 22,9 

mio. ler. i 2019. Af det afsatte rådighedsbeløb i 2017 er 31,0 mio. ler. frigivet til køb af 

jord, arkæologiske udgravninger og totalentreprise. Det resterende beløb på 18,6 

mio. ler. i 2017 samt de afsatte rådighedsbeløb i 2018 og 2019 søges frigivet. 

Rådighedsbeløbene i 2018 og 2019 vil dog først blive anvendt i 2018 og 2019, så det 

vil ikke ændre ved kommunens anlægsbudget.

Indstilling

Kultur- og fritidschefen indstiller, at Fritidsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet anbefaler, at:

1. Frederikssund Kommune indgår kontrakt med G.V.L. Entreprise samt underrådgivere GPP 

Arkitekter, Bay Arch, Moe, Aqua-Teknik på baggrund af det tilbudte projektforslag om 

opførelse af ny svømmehal i Frederikssund Idrætsby.

2. De tilbudte optioner og tilkøb i vinderprojektet drøftes, og der træffes beslutning om hvilke der 

evt. skal indgå i kontraktforhandlingerne med tilbudsgiver.

3. Der træffes beslutning om hvilken adgangsvej og hvilke p-pladser, der skal etableres i fase 1.

4. Der drøftes og prioriteres det præcise omfang af øvrige udearealer (fodboldbaner og 

aktivitetsområde) i fase 1.

5. Der afgives en samlet anlægsbevilling på 106,6 mio. kr. til etablering af idrætsbyen fase 1, 

finansieret af de afsatte rådighedsbeløb i 2017-2019.
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Beslutning

Udsat.

Fraværende:

Jesper Wittenburg (A). 

Inge Messerschmidt (O).


